
Osnovne organizacije ZK se preveč
ukvarjajo z vsakodnevnimi težavami

Eno od bistvenih vprašanj naše družbe je strategija tehnološkega in
tehničnega razvoja. S to strategijo, ki smo jo zapisali v srednjeročne
plane, ne bomo dosegli zaželjenih dljev. Zato moramo spreminjati
kvalifikadjsko strukturo zaposlenih, saj ta ne ustreza niti sedanjim za-
htevam, kaj šele prihodnjim. Kjer imamo pogoje, in kjer ima to seveda
ekonomski smisel, se moramo osvoboditi tehnološke od visnosti od tu-
jine. Razvijati moramo svoje raziskovalno delo. To je med drugim po-
vedal član CK ZKJ Sergej Kraigher, ki se je skupaj s predsednikom
MK ZKS Ljubljana dr. Iztokom Winklerjem in predsednikom naše
OK ZKS Ivanom Kuhaijem v okviru obiskov delovnih skupin CK
ZKS udeležil pogovora s komnnisti osnovne organizacije ZK v Teolu
19. septembra.

V delovni organizaciji Teol,
kjer je 220 zaposlenih, name-
njajo razvoju pet odstotkov ce-
lotnega letnega prihodka, kar
znaša približno 120 milijonov
dinarjev; to je več, kot za to de-
javnost pri nas namenja večina
delovnih organizacij, a manj, kot
dajejo v zahodnem svetu. V
Teolu nimajo proizvodov, ki bi
jih delali po licencah, sinteze
novih izdelkov nastajajo v njiho-
vih Iaboratorijih. So pa njihovi
raziskovalci in strokovnjaki
dobro oskrbljeni z literaturo,
redno obiskujejo sejemske in
druge prireditve ter podobne to-
varne in se tako seznanjajo z na-
predkom v svetu. Prav zdaj pri-
pravljajo novo skupino proizvo-
dov, biocidov, ki jih v naši dižavi
ne dela še nihče.

Komunisti Teola so Sergeja
Kraigherja in druge člane de-
lovne skupine CK ZKS seznanili
s proizvodnjo v tej delovni orga-
nizaciji, s poslovanjem in s teža-
vami, s katerimi se ta čas ubada-
jo. Teol, ki dela pomožna sred-
stva za več vrst industrije»ima v
zunanjetrgovinski menjavi med
našimi delovnimi organizacijami
poseben položaj. Njihova proi-
zvodnja je namreč precej odvi-
sna od uvoženih surovin, tako da

bi letos zanje za nakup v tujini
potrebovali deset milijonov do-
larjev. Ker pa imajo zaloge še od
lani, so izračunali, da jim bodo
zadostovali tudi štirje milijoni.

Posebnost pa je to, da s prede-
lavo uvoženih surovin v izdelke,
ki jih potrebujeta predvsem us-
njarska in tekstilna industrija,
nadomeščajo uvoz. Na ta način
prihranijo drugim delovnim or-
ganizacijam precej deviz, kljub
temu pa njim to ni priznano kot
izvoz.

Za letošnje leto so predvideli,
da bodo izvozili za milijon in 75
tisoč dolarjev izdelkov. Devet-
mesečni podatki kažejo, daplana
verjetno ne bodo uresničili, in to
predvsem zato ne, ker niso vedno
pravočasno dobili surovin (od
aprila do danes na primer še niso
dobili kavčuka) in pa tudi zaradi
padca cen končnih izdelkov, kar
je povezano z nižjo ceno nafte na
svetovnem trgu. Težave pa so
tudi s plačili, ker banka obvezno-
sti ne poravnava pravočasno.

Posebno poglavje pa so terja-
tve do domačih kupcev. V tem
hipu jim dolgujejo 145 milijonov
dinarjev. Upajo, da bodo priča-
kovani ukrepi ZIS na tem po-
dročju uvedli večjo finančno dis-
ciplino.

V Teolu imajo pripombe na
administrativne ukrepe, ki one-
mogočajo načrtovanje proi-
zvodnje. O marsikaterih po-
membnih zadevah se v zvezni
administraciji dogovarjajo, ne da

bi prej vprašali za mnenje v nji-
hovem panožnem združenju.
Tako tudi nimajo možnosti pra-
vočasno povedati svojega mne-
nja. Ti ukrepi povzročajo gospo-

darsko škodo in negotovost v po-
slovanju; zato, je treba vlagati
več dela kot je sicer normalno, da
proizvodnja teče kolikor toliko
nepretrgano.

Komunisti Teola in delovna
skupina CK ZKS so se dlje časa
pogovarjali tudi o nadaljnjem
razvoju te delovne organizacije
(na zdajšnji lokaciji nimajo
možnosti širjenja, obenem pa je
tu dovoljena le ekološko neopo-
rečna proizvodnja), o tem, kako
izmeriti prispevek delavca, ki ne
dela v neposredni proizvodnji, o
plačilu po delu, inovativni dejav-
nosti, izobraževalnem sistemu,
vlogi delavskih svetov, varova-
nju okolja, planskih aktih za to
srednjeročno obdobje in o nalo-
gah, v katerih morajo^komunisti
sodelovati.

Sergej Kraigher je
poudaril, da v ZK premalo mi-

slijo na vse te strateške zadeve. V
osnovnih organizacijah ZK se
preveč ukvarjajo z vsakodnev-
nimi težavami, kar je naloga de-
lavskih svetov in poslovodnih
struktur. Enajsti kongres ZKS je
bil glede tega jasen. Komunisti se
moramo držati svojih nalog in
terjati od samoupravljavcev in
državnih organov, da naredijo
svoje^Krivi pa smo za to stanje,
ker od organov ne zahtevamo,
naj položijo račune za svoje
delo; le malokrat zahtevamo
analizo izpolnjevanja planov in
razloge, zakaj odstopamo od
njih. Pomagati si morate predv-
sem sami, se pri tem nasloniti na
delavski svet in terjati od orga-
nov zveze komunistov, da se vse
stvari, o katerih smo govorili,
prično reševati,« je ob koncu
obiska menil Sergej Kraigher.
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